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Onderwerp: Vervoerscapaciteit hoogspanningsnet  
 
 
Geachte voorzitter/leden, 
 
Bij brief van 28 juni jl. hebben wij u op de hoogte gesteld van de problematiek van het 
tekort aan vervoerscapaciteit op het hoogspanningsnet voor elektriciteit. Sindsdien is 
er intensief overleg gevoerd tussen de provincies Groningen, Drenthe en Overijssel, 
het Ministerie van Economische Zaken en TenneT. In deze brief informeren wij u, na 
een korte inleiding, over de uitkomsten daarvan.  
 
Voor het gebied van de Eemshaven bestaan diverse plannen voor de bouw van 
grootschalig nieuw productievermogen voor elektriciteit. Daarnaast zijn er elders, ook 
in Drenthe, veel initiatieven voor nieuw kleinschalig productievermogen, zoals elektri-
citeit uit biomassa. Al deze plannen leggen een forse claim op de beschikbare trans-
portcapaciteit.  
 
Deze problematiek is het afgelopen voorjaar door de provincie Groningen aangekaart 
bij het Ministerie van Economische Zaken (EZ) en TenneT. Vervolgens zijn ook de 
provincies Drenthe en Overijssel betrokken. Uit berekeningen van TenneT, de verant-
woordelijk netbeheerder, is gebleken dat bij realisatie van de nu bekende plannen, 
sprake is van een fors tekort aan transportcapaciteit op het hoogspanningsnet in 
Noord-Nederland. 
 
De oplossing voor de lange termijn is de aanleg van een nieuwe 380 kV-lijn van de 
Eemshaven naar Ens (N.O.P.). Aangezien de realisatie van een dergelijke lijn 8 à 10 
jaar vergt, zijn ook opties voor de korte termijn ontwikkeld. De voorkeur gaat daarbij uit 
naar het opwaarderen van de bestaande hoogspanningslijn van Hoogkerk naar  
Zwolle, via Zeijerveen en Hoogeveen.  
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In het kader van de aanleg van 380 kV-lijn Zwolle-Meeden-Eemshaven is in het begin 
van de jaren negentig afgesproken dat het gedeelte Hoogeveen-Zwolle uiterlijk in 
2010 is verwijderd. Deze afspraak is ook vastgelegd in ons Provinciaal omgevingsplan 
(POP). Dit tracé kruist namelijk landschappelijk waardevolle gebieden als de Reest en 
het Oude Diep en de prognoses voorspelden destijds dat de verbinding nu niet meer 
nodig zou zijn. Ruimtelijke kwaliteit is een belangrijk beleidsthema voor ons en het 
verwijderen van de lijn Hoogeveen-Zwolle levert een bijdrage aan de verbetering van 
de ruimtelijke kwaliteit in de beekdalen van het Oude Diep en de Reest. 
 
Uit de gesprekken die wij hebben gevoerd met het Ministerie van EZ en TenneT is ons 
gebleken dat de “elektriciteitswereld” drastisch is veranderd sinds de beginjaren ne-
gentig. Ook wij zien het maatschappelijk belang van het in stand houden van een 
goed en betrouwbaar functionerend transportnet voor elektriciteit, voor producenten 
en afnemers. Wij zijn ons bewust dat hiervoor vereist is dat meer transportcapaciteit 
wordt toegevoegd. Voor het realiseren van onze ambities op het gebied van duurzame 
energie is een goed functionerend transportnet een randvoorwaarde. 
 
Wij hebben de geschetste belangen tegen elkaar afgewogen en besloten de minister 
van EZ mee te delen in principe te willen meewerken aan het structureel in stand hou-
den en opwaarderen van bedoelde hoogspanningslijn. Dit onder de conditie dat aan 
een aantal nader omschreven voorwaarden wordt voldaan. Deze voorwaarden hou-
den onder meer in dat TenneT een bedrag van € 10.000.000,-- beschikbaar stelt voor 
een viertal compensatieprojecten1 in het gebied van de te handhaven lijn en dat wordt 
gewerkt aan een oplossing voor de huidige aansluitproblemen van ondernemers met 
plannen voor kleinschalige (duurzame) energieproductie. De voorwaarden zijn nader 
omschreven in een gezamenlijke brief van de provincies Groningen, Drenthe en  
Overijssel aan de minister van EZ, die als bijlage is toegevoegd. Inmiddels heeft de 
minister van EZ ons meegedeeld dat zij kan instemmen met deze voorwaarden. Ook 
deze brief is bijgevoegd. 
 
Het opwaarderen van de huidige lijn betreft in hoofdzaak het vervangen van de be-
staande geleiders door zogenaamde hogetemperatuurgeleiders. Daarmee kan een 
hogere stroomsterkte worden toegestaan. TenneT realiseert in het kader van de op-
waardering tevens een verschuiving van de fases van beide circuits ten opzichte van 
elkaar, zodat de magneetvelden van beide circuits elkaar gedeeltelijk compenseren. 
Dit leidt al met al tot kleinere magneetvelden en daarmee tot geringere gezondheidsri-
sico’s dan in de huidige situatie. 
 
Ons besluit is strijdig met de tekst van het POP. Voorgaande overwegingen zijn voor 
ons reden om gebruik te maken van de afwijkingsprocedure van het POP. Deze pro-
cedure bestaat uit het horen van uw commissie en de Adviescommissie Fysieke 
Leefomgeving (AFLO) en het toezenden van ons besluit daarna.  
 

                                                      
1  Realisatie Robuuste Verbinding Sallandse Heuvelrug-Drents Plateau 2. Beekdal van het Oude Diep, 

inclusief ontwikkeling stadsrandzone 3. Inrichting Reestdal, inclusief inrichting Vledders en Leijerhooi-
landen, en Uitvoeringsprogramma landschap De Wolden 4. Reanimatie agrarisch cultureel erfgoed. 
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De daadwerkelijke effectuering van de afspraken met de minister van EZ over het 
aansluiten van initiatieven voor duurzame energieproductie op het hoogspanningsnet 
vindt plaats nadat wij het formele besluit tot afwijking van het POP hebben genomen. 
Wij verzoeken u daarom dit onderwerp met voorrang op uw agenda te plaatsen. 
 
Hoogachtend, 
 
gedeputeerde staten van Drenthe, 
 
 
 
 
 , secretaris , voorzitter 
 
Bijlage(n): 
jk/coll. 
















